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1. Valg af dirigent og referent 

Kim dirigent. Lene/Anette – referent 
 

2. Bestyrelsens beretning om institutionens virke det forgangne år v/fmd. Erling Annesen 
- Efteråret 2022 var fortsat præget af Corona-efterslæb. Færre udlejninger 

17 udlejninger i alt, heraf 7 fra foredragsforeningen. 
 

- Grete, Bjarne og Kim fik rekonstrueret budget for 2021 efter Silkes fraflytning. Kim ny kasserer. 
En del bureaukrati og besvær med skift af kasserer og skift til MitID. Aftalt at formand, kasserer og 
udlejer har adgang (Erling, Kim, Carl Chr). 
 

- Ukrainekrig har betydet øget udgift til naturgas og markant større varmeregning. 
Forsamlingshusets bestyrelse arbejder derfor hen imod at udskifte naturgasfyr til luft-til-luft-
varmeanlæg. Dette er billigst i anskaffelse (ca. 30.000 kr).  
Kommunen har 12/1-2023 meddelt, at der ikke er grundlag for fjernvarme i Kvols. 
Nordea-fondens pulje ’Liv i det lokale’ kan evt. søges om tilskud – de giver typisk 10.000-40.000 kr. 
 

- Bestyrelsen har foretaget alm. vedligehold og oprydning på loftet. Ølbrygnings-depot er tømt. 
Gamle protokoller og materialer fra tidligere tider i Kvols Forsamlingshus blevet afleveret til  
Løgstrup og Omegns Lokalarkiv. 
 

- Bjarne fik skaffet projektor til kun 4.000 kr i 2021 samt lydanlæg til rimelige penge.  
Zeb-net har sponseret Wifi - og det fungerer rigtig fint – tak! Sponsorskilt opsat i forgang. 
 

3. Regnskab 
2021: Tilskud til dræn (80.285 kr) – heraf forbrug kun 68.572,16 kr. Dvs. der skal tilbageføres 11.712,84 
 
2022: Udgifter på i alt 44.238 kr (El/Gas/Vand/Renovation/Hjertestarter mv.)  

- Forsikringer 8.097 kr 
- Gas 28.240,27 kr – evt. lidt mindre reelt forbrug, pga. aconto-betaling 
- Gebyrer i Andelskassen: 2.992,51 kr (125 kr/md) – det svarer til indkommet 3.000 kr i kontingent! 

[Andelskassens indtjening var 104 mio i 2022, bl.a. pga. 11% stigning i kontingentindtægt] 
Skift af bank er undersøgt, men det vil ikke ændre væsentligt på vores vilkår og gebyrer. 

 
Årets resultat: -15.556.40 kr. Samlet formue pr. 1/1-2023: 75.106,14 kr 
Balancen mellem indtægter/udgifter viser at et netto underskud på ca. 1000 kr. 
 
Der er behov for at drøfte, hvordan lejeniveau kan hæves. Mulige ekstra-indtægter: 

- Bedre kommunikation om kontingent 
- Leje af lille sal til private arrangementer – f.eks. ’pop-up-arr’ som film, fodboldkamp, strik… 

(Normalt 600 kr/aften. Evt. 300 kr for indenbys arrangementer). 
- Forbedret teknik kan evt. begrunde at forhøje leje 100 kr? 
- Flere arrangementer, der tiltrækker folk udefra, så kendskab til Kvols øges. 
 

Udlejningsniveau i Kvols ligger ca. midt i niveau for udlejninger i Viborg Kommune. Nogle forsamlingshuse 
har været tæt på at gå konkurs – bl.a. pga. lån. Kvols Forsamlingshus har ingen lån. 
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Landdistriktsudvalget kigger på at der er afsat 1,9 mio til ’Huset på Knuden’, som ikke realiseres pt. Disse 
penge lægges i pulje til energirenoveringer af forsamlingshuse. Nogle byer har flere huse – og får 18.000 kr i 
tilskud til hvert hus. I fremtiden forventes det, at disse byer skal vælge ét hus, de satser på.  
Regnskabet godkendt. 
 
4. Valg til bestyrelse 

Jørgen Nonbo ønsker at trække sig. Tonny valgt med klapsalver. 
Revisor: Grete ønsker at trække sig. Lene overtager. 
Suppleant: Bjarne vil gerne fortsætte. 
 
Ikke på valg: Carl Chr, Jens Aage, Erling. Alle fortsætter. 
 

5. Prisniveau 
Store sal: 1.500 (udenbys), 1.200 (indebys). Lille sal: 600 kr,  
Hjemmeside skal opdateres. 
Forbrug 36 kr/m3 + 6 kr/kWh + porcelæn 
Eks. kunstudstilling (opvarmning: tors-søn = ca. 785 kr) 
 
Fordeling: 11 forventede udlejninger (heraf 6 ikke-foredragsforening). 
Der er flest udlejninger til konfirmation. 
 
Overvejelse, om det skal være fast pris for udlejning (lettere for lejer at overskue)? 
Bestyrelsen beslutter, om næste år skal være fast pris. 
 

6. Medlemsliste 
61 i byen, 102 i sognet – kun 17 har betalt kontingent.  
Der kan gøres mere for at opfordre folk til at betale kontingent – selvstændig seddel. 
 
Forsamlingshusets bestyrelse foreslår én samlet opkrævning til begge foreninger og mulighed for at 
betale med mobilepay. Det kan evt. suppleres med 2 gange, hvor man fysisk kan møde op og betale i 
forsamlingshuset. Drøftes mere i forbindelse med foredragsforeningens generalforsamling. 
Facebook bruges primært til kommunikation.  
 

7. Huset på Knuden 
Flertal i Knudby for at etablere et nyt moderne hus. Tilsagn på 600.000 kr. fra Boligstyrelsen. 
Aftale om at købe jorden ved siden af præstegården hænger i tynd tråd – Kirkeministeriet har besluttet 
at kirkens jord skal bruges til ’Grøn Omstilling’ (skov, planter, biodiversitet). Derfor vil de ikke sælge. 
Lars Kunstmann har skrevet indsigelse til provsten. Afgøres på møde 28/2. Alternativt falder projektet. 
Anders Jensen ønsker at høre Kvols’ holdning til Huset på Knuden. Fælles møde herom, når der er 
klarhed om projektet bliver til noget. 
 

8. Varmeforsyning 
Opbakning til at installere luft-til-luft-varmepumpe i forsamlingshuset.  
Alternativt skal der arbejdes for at etablere et mindre fælles varmeforsynings-selskab. 
 

9. Status og fremtidigt virke 
Status behandlet under bestyrelsens beretning. 
Fremtidige aktiviteter:  
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 Forgang trænger til maling og opfriskning inden konfirmationer. -Evt. af fælles malingrester. 
 Opmagasinering af stole, rulleborde mv er ikke indbydende – evt. bygge depotrum bag 

forsamlingshuset? OBS på rørføringer. Aftalt at drænrør skal spules. 
 

10. Indkomne forslag – ingen 
 

11. Evt 
Status på boreprojekt? Bach Gruppen har indgivet ansøgning om tilladelse til at bore i oktober – 
forventes 1½ år svartid. Bach Gruppen vil ikke selv stå for det – det skal det hollandske og islandske 
firma, som stod for boringer tidligere.


